
Protokoll från kommunala 
pensionärsrådet 2023-09-12  

Tillgänglighetsanpassat dokument  
Detta dokument är tillgänglighetsanpassat i enlighet med lagen om 
tillgänglighet till digital offentlig service (DOS-lagen). Kontakta rådets 
sekreterare om du önskar originalhandlingen, se hemsidan för 
kontaktuppgifter.  

Datum och tid  
Rådsalen, Rådhuset, 2023-09-12, kl. 13:00 – 15:40 

Närvaro 
• Andreas Persson (S), ordförande  
• Andreas Sturesson (KD)  
• Elin Rydberg (S)  
• Carl Cunningham (KD)  
• Greger Johansson (PRO)  
• Gunilla Johansson (PRO)  
• Karin Widerberg (PRO)  
• Johan Eldin (SPF)  
• Yvonne Stillman (SKPF)  
• Marie-Louise Stålbark (RPG)  
• Ingrid Nordgren (PRO)  
• Marianne Johansson (PRO)  
• Olof Ejdeblad (SPF)  
• Birgitta Rahm (SPF)  
• Conny Rapp (SKPF)  
• Olof Darelid (RPG) 
• Åsa Bolton, sekreterare 
• Marie Drougge, ekonomidirektör 
• Anna-Karin Engström, områdeschef hemtjänsten 
• Monika Ellison, enhetschef hemtjänsten 



• Andreas Zeidlitz, analys- och hållbarhetschef 

Justering  
Yvonne Stillman (SKPF) 

§ 1 Val av justerare  
Yvonne Stillman (SKPF) utses att justera protokollet jämte ordföranden. 

§ 2 Fastställande av dagordning  
Dagordningen fastställs. 

§ 3 Genomgång av föregående protokoll  
Ordföranden går igenom föregående protokoll. 

§ 4 Sammanställning av nämndernas verksamhets- och 
investeringsplaner inför kommunens budgetberedning 
Föredragande: Marie Drougge, ekonomidirektör 

I enlighet med den sammanträdesplan som kommunala pensionärsrådet 
(KPR) fastställde i början av året får rådet information om kommunens 
budgetprocess, konjunkturläget i Sverige och en övergripande 
sammanställning av nämndernas verksamhets- och investeringsplaner 
inför kommunens budgetberedning. 

Kommunen har ett årshjul för den centrala budgetprocessen. I juni 
beslutade kommunens nämnder om förslag till verksamhets- och 
investeringsplaner för 2024-2026 inför kommunens fortsätta 
budgetberedning. Under hösten pågår en central budgetberedning inför att 
kommunfullmäktige i november ska besluta om kommunens budget för 
2024. Utifrån fullmäktiges beslut kan därefter nämnderna i januari anta 
egna budgetar för 2024. 

 

 



 

 

§ 5 Fast omsorgskontakt i hemtjänsten 
Föredragande: Anna-Karin Engström, områdeschef äldreomsorgen och 
Monika Ellison, enhetschef äldreomsorgen 

Från och med den 1 juli 2022 ska alla med hemtjänst som huvudregel 
erbjudas en fast omsorgskontakt oavsett ålder. Många kommuner har 
arbetat med fast kontaktperson tidigare, men då var det inte reglerat i lag. 
Målet är att den fasta omsorgskontakten ska tillgodose den enskildes 
behov av trygghet, kontinuitet, individanpassad omsorg och samordning. 
Från och med 1 juli 2023 ska den fasta omsorgskontakten även ha 
yrkestiteln undersköterska. 

Jönköpings kommun har sedan tidigare arbetat med kontaktmannaskap 
och övergången till bestämmelserna om fast omsorgskontakt i 
hemtjänsten innebär därför inte alltför stora förändringar i arbetssätt. Den 
fasta omsorgskontakten kommer att ansvara för cirka fem till sex kunder. 
Dessutom kommer mindre grupper att skapas runt den enskilde med 
hemtjänst och målet är att inte fler än sju personer från hemtjänsten ska 
besöka en enskild. För att skapa igenkänning arbetar även 
socialförvaltningen med att ta fram broschyrer med bilder på de anställda 
från hemtjänsten som genomför besöken. 

§ 6 Bostadsforum om trygghetsboenden 10 november 
2023 
Föredragande: Andreas Zeidlitz, analys- och hållbarhetschef 

Den 10 november anordnar Jönköpings kommun ett bostadsforum dit 
intresseorganisationer, byggaktörer, förtroendevalda, tjänstepersoner och 
representanter från trygghetsboenden är inbjudna. Under forumet kommer 
kommunens rapport om behovet av trygghetsboende för äldre att 
presenteras tillsammans med andra intressanta inslag. 

KPR är inbjudna att delta på bostadsforumet. Andreas Zeidlitz uppmanar 
rådet att återkomma med eventuella förslag på projekt gällande 
trygghetsboenden som kommunen kan inspireras av, samt om 
pensionärsorganisationerna önskar ytterligare presentation av rapporten i 
de lokala pensionärsföreningarna. 



§ 7 Arbetsordning för kommunala pensionärsrådet 
Ansvarig: Andreas Persson (S), kommunalråd 

Kommunfullmäktige har gett kommunstyrelsen i uppdrag att utarbeta och 
anta en ny arbetsordning för det kommunala pensionärsrådet. Nuvarande 
reglemente för kommunala pensionärsrådet upphör att gälla då ny 
arbetsordning antagits av kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen kommer 
att ta upp ärendet om arbetsordning för KPR för beslut under hösten 2023. 

Rådet har fått ta del av Andreas Perssons (S) förslag till ny arbetsordning 
för KPR så att KPR bereds möjlighet att yttra sig om förslaget. 
Företrädarna för pensionärsorganisationerna i KPR lämnar följande 
yttrande inför kommunstyrelsens fortsatta beredning av ärendet: 

”Förslag till ny arbetsordning ska läggas fram före mandatperioden och 
därför ska liggande förslag bordläggas och nytt förslag läggas fram 
våren 2026 inför nästa mandatperiod.” 

Utöver ovan yttrande önskar företrädarna för pensionärsorganisationerna i 
KPR i slutet av mandatperioden en förnyad diskussion om 
mandatfördelningen i KPR och nämndernas representation i rådet. 

Ordförande påminner rådet om att det är kommunfullmäktige som gett 
kommunstyrelsen i uppdrag att utarbeta och anta en ny arbetsordning för 
rådet, detta kommer också göras. Rådets yttrande kommer tas i beaktande 
inför den fortsatta beredningen. Ordförande tackar rådet för sitt arbete. 

§ 8 Information från kommunen 
Ansvarig: Andreas Persson (S), kommunalråd 

Andreas Persson (S) informerar kort om kommunens centrala 
budgetberedning som pågår under hösten, den förhöjda terrorhotsnivån i 
Sverige samt kommunfullmäktiges beslut gällande nytt badhus i 
Jönköping. 

 

 



 

 

§ 9 Information från äldrenämnden 
Ansvarig: Elin Rydberg (S), ordförande äldrenämnden 

• Socialförvaltningen föreslår i ett ärende till äldrenämndens 
sammanträde den 13 september att Campus Grenna anlitas som 
extern utförare gällande matproduktion till äldreomsorgen i 
Gränna. Samarbetet avser även lunchservering i Grennaskolans re-
staurang till äldre. Idag produceras maten till äldreomsorgen i 
köket på Ribbaskolan som också lagar mat till Ribbaskolans 
elever. Anledningen till att förvaltningen vill flytta 
äldreomsorgens kostverksamhet från Ribbaköket till en annan 
utförare är att det under lång tid varit svårt att klara 
kompetensförsörjningen i köket på Ribbaskolan samtidigt som det 
funnits få samordningsvinster mellan äldreomsorgen och skolan. 
Därför har upphandling gjorts och Campus Grenna som ansvarar 
för servering till eleverna i studentboendet vann upphandlingen. 
 

• Bemanningen i verksamheterna under sommaren 2023 har överlag 
fungerat väl inom både äldreomsorgen och hälso- och sjukvården. 
Under hösten kommer socialförvaltningen att genomföra en 
uppföljning av sommaren. 

 
• KPR får information om de allvarliga händelser inom 

äldreomsorgen som har rapporteras av media under sommaren. 
Vid missförhållanden eller påtaglig risk för missförhållanden är 
socialtjänsten skyldig att anmäla och utreda händelsen enligt Lex 
Sarah, vilket förvaltningen har gjort i de fall som media har skrivit 
om. Det är dessa anmälningar som legat till grund för att media 
uppmärksammats på frågorna. För att motverka liknande 
händelser är det bland annat viktigt att arbeta med 
värdegrundsfrågor. 
 

• Heltid som norm. Socialförvaltningen har målmedvetet arbetat 
med att minska antalet timanställningar i verksamheten, som en 
del i sin kompetensförsörjningsstrategi. Den förra regeringen 
utlyste ett prestationsbaserat statsbidrag i syfte att minska 
timanställningar i omsorgen, något som nu efter ett mycket 
framgångsrikt arbete i förvaltningen i frågan inneburit att 



äldrenämnden har fått 114,4 miljoner kronor som kommer 
utbetalas till nämnden under 2023. 
 

• Vid rådets föregående möte fick KPR information om ett 
pilotprojekt för digitala inköp inom hemtjänsten. Ett införande av 
distanshandel i hemtjänsten skulle gälla alla brukare som har 
biståndsbeslut att få mat inhandlad men själva inte följer med till 
bu-tiken. Tanken är att hemtjänstpersonalen tillsammans med 
brukaren beställer mat via digital tjänst genom en upphandlad 
leverantör. Varorna plockas i butik och körs hem till brukaren av 
företaget. 

 
• Äldrenämnden har gett socialförvaltningen i uppdrag att ta fram 

ett nytt upphandlingsunderlag inför ett eventuellt beslut om 
breddinförande inom hemtjänsten. Genom upp-
handlingsunderlaget kan nämnden ta ställning till för- och 
nackdelar med att införa tjänsten. Elin Rydberg (S) uppmanar 
pensionärsorganisationerna att återkomma med synpunkter inför 
äldrenämndens beslut som tas under hösten 2023. 

 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
- Kommunala pensionärsrådet beslutar att information om 

digitala inköp inom hemtjänsten lämnas till rådet när ärendet 
har lagts fram för äldrenämnden. 

§ 10 Övriga frågor 
Carl Cunningham (KD) informerar om att han i en motion till 
kommunfullmäktige föreslagit att Jönköpings kommun inför och 
genomför en årlig seniorfestival. Motionen är remitterad till 
kommunstyrelsen som ska inhämta de remisser som krävs. 
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